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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

 
Sida 1 

  
 

Beslutande organ Tekniska nämnden 
 

Plats och tid Vänersalen, tisdagen den 12 september 2023 kl 14:00-15-30 
Sammanträdet ajournerades mellan kl. 14.30-14.45. 
 
 Beslutande Bengt Sjöberg (M),  Ordförande 
Eric Mellberg (M),  1:e vice ordförande  
Sven-Inge Eriksson (KD),  2:e vice ordförande  
Sven Karlsson (M)  Tjänstgörande ledamot 
Stefan Nilsson (S)  Tjänstgörande ledamot 
Arne Andersson (S)  Tjänstgörande ledamot 
Nils Farken (S)  Tjänstgörande ledamot 
Gustav Svensson (SD)  Tjänstgörande ledamot 
Linda Fredberg (M)  Tjänstgörande ledamot  
Johan Magnusson (M)  Tjänstgörande ledamot 
Linda Fröberg (S)  Tjänstgörande ledamot 
Mats Engdahl (M)  Tjänstgörande ersättare 
Ann-Charlott Karlsson (S)  Tjänstgörande ersättare 
Torbjörn Jansson (C)  Tjänstgörande ersättare 
Börje Andersson (M)  Tjänstgörande ersättare 
Sven Olsson (C)  Icke tj. ersättare 
Leif Andersson (S)  Icke tj. ersättare 
 

Övriga deltagare Eva-Lena Beiron Enhetschef VA § 90 
Anders Persson Verksamhetsutvecklare § 91 
Maria Wallberg Parkingenjör §§ 92-94 
Simon Ravik Gatuchef §§ 95-97 
Matilda Pettersson Controller  
Helena Astanius  Controller 
Johan Myhrman Teknisk chef  
Ylva Grönlund  Sekreterare 
 
 

Justerare Sven-Inge Eriksson 

Justeringens plats och tid Stadshuset, verksamhet teknik enligt överenskommelse 
 

Sekreterare  Paragrafer §§ 88-99 
 Ylva Grönlund  

Ordförande  
 

 Bengt Sjöberg  

Justerande  
 

 Sven-Inge Eriksson  
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ANSLAGSBEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Tekniska nämnden 

Sammanträdesdatum 2023-09-12 

Anslagsdatum 2023-09-12 Anslaget tas ner 2023-10-03 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet plan 4 i stadshuset, kommunkansliet 
 

Underskrift 
  

 Ylva Grönlund  
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Tekniska nämnden 

Tn § 88                                                   Dnr 3006  

Godkännande av dagordning 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden godkänner upprättat förslag på dagordning. 
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Tekniska nämnden 

Tn § 89                                                   Dnr 33714  

Anmälan om eventuellt jäv 
  

Tekniska nämndens beslut 

Det förekommer ingen anmälan om jäv på dagens sammanträde.            
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Tekniska nämnden 

Tn § 90                                                   Dnr 2023/00310  

Remiss för reviderat förslag till kommunala föreskrifter (ABVA) 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden noterar informationen.   

Bakgrund 

Enligt 23§ lagen om allmänna vattentjänster (LAV) får varje kommun meddela 
ytterligare föreskrifter om användning av den allmänna va-anläggningen.  

Allmänna bestämmelser för användande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen i en kommun är namnet på de gällande regler som förkortat 
kallas ABVA. Dessa bestämmelser fastställs i respektive fullmäktige. Dessa 
föreskrifter förtydligar ansvar, rättigheter och skyldigheter i förhållandet mellan VA-
huvudmannen och fastigheten som är ansluten till den allmänna VA-anläggningen. 

Den ABVA som vi har i respektive kommun inom MTG idag, bygger på det 
textförslag till bestämmelser och förslag till information till fastighetsägare som vår 
branschorganisation Svenskt Vatten har i sin publikation P94 (ABVA07). 
Publikationen är från 2007 och är i behov av uppdatering.  

Ett nytt förslag har tagits fram och Svenskt Vatten har skickat ut det på remiss till alla 
VA-huvudmän i Sverige. Förvaltningen har granskat förslaget och kommer skicka in 
funderingar och synpunkter på det. Nämnden får här ta del av det för kännedom. 

En del förändringar är rent språkliga och inte i sak, medan andra kompletteringar 
syftar till att ytterliga förtydliga och utgår då mer tydligt från de olika vattentjänsterna 
som finns. 

Det finns en styrka i att ha liknande föreskrifter/bestämmelser i hela landet som rör 
användandet av den allmänna va-anläggningen.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det omarbetade förslaget innebär inga negativa konsekvenser ur miljömässig 
dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Förslaget syftar till att tydliggöra bestämmelserna, vilket är bra ur social dimension. 
När ny publikation så småningom finns fastställd från Svenskt Vatten kommer VA-
avdelningen omarbeta MTG-kommunernas ABVA och lyfta för nytt fastställande i 
respektive kommunfullmäktige. Förslaget innebär i sak inga större förändringar utan 
är mer förtydliganden. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det omarbetade förslaget medför inga ökade kostnader för VA-huvudmannen mer 
än att det krävs en arbetsinsats att omarbeta nuvarande ABVA efter Svenskt vattens 
nya publikation när den är klar.   

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med tekniska nämndens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Bengt Sjöberg (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med förslaget.     

Underlag för beslut 

Tnau § 83/23 

Tekniske chefens tjänsteskrivelse upprättad 2023-08-29 

Tjänsteskrivelse upprättad av enhetschef Eva-Lena Beiron, VA-avdelningen 

Remissvar - Förslag till ”Föreskrifter om användning av kommunens allmänna va-
anläggning” som ersättning till Svenskt Vattens P94, daterat 2023-08-16 

Remissmissiv från Svenskt Vatten, daterat 2023-07-04 

Remissversion; Förslag till ”Föreskrifter om användning av kommunens allmänna va-
anläggning”, (ska ersätta Svenskt Vattens publikation P94) 

Allmänna bestämmelser för användande av Mariestads kommuns allmänna vatten- 
och avloppsanläggning 2008 

Allmänna bestämmelser för användande av Töreboda kommuns allmänna vatten- 
och avloppsanläggning 2008 

Allmänna bestämmelser för användande av Gullspångs kommuns allmänna vatten- 
och avloppsanläggning 2008     

 

 

Expedierats till: 
Enhetschef Eva-Lena Beiron 
Abonnentingenjör Camilla Andersson Hals  
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Tekniska nämnden 

Tn § 91                                                   Dnr 2023/00291  

Granskningsrapport kartläggning av tredjelandsöverföringar, 
tekniska nämnden 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden noterar informationen.    

Bakgrund 

Dataskyddsombudet har granskat efterlevnaden av dataskyddsförordningen och de 
nationella kompletterande dataskyddsbestämmelserna gällande 
tredjelandsöverföringar, dels på en kommunövergripande nivå, dels på nämndsnivå. 
Syftet med nämndens granskningsrapport är att återkoppla granskningsresultatet med 
förslag till åtgärder till nämnden för det fall brister kan identifieras i nämndens svar 
avseende tredjelandsöverföringar.  

På tekniska nämndens sammanträde i september 2023 informerar tekniska 
förvaltningen om det granskningsrapporten rekommenderar nämnden att göra vad 
gäller hanteringen av tredjelandsöverföringar.  

Dataskyddsombudets bedömning av granskningen är att tekniska nämndens 
hantering av tredjelandsöverföring är positivt gällande att personuppgiftsansvarig i 
stort sett färdigställt kartläggning och identifierat de fall personuppgiftsbiträden 
kräver djupare undersökning. Dataskyddsombud rekommenderar att: 

- Fortsätta med kartläggning för att säkerställa att samtliga personuppgiftsbiträden 
är bundna av ett personuppgiftsbiträdesavtal med nämnden. 

- Att en djupare undersökning genomförs för att utreda om samtliga 
personuppgiftsbiträdesavtal innehåller en underbiträdesavtalslista och om det 
förfallet, undersöka om personuppgifter överförs till tredje land genom 
eventuella underbiträden.  

- Bevaka det kommunövergripande arbete som sker inom detta. 

- Fortsatt försiktighet när nya avtal träffas med nya som befintliga leverantörer. 

- Systemet EDP Future har förvärvats av VertiGIS som är ett amerikanskt 
företag. Dataskyddsombudet rekommenderar att undersöka om VertiGIS är 
certifierade under det nya regelverket Data Privacy Framework.  

Tekniska förvaltningen kommer att utarbeta ett svar till nämnden med beskrivningar 
av pågående och planerat arbete för att ytterligare förstärka arbetet med 
kartläggningen av tredjelandsöverföringar. Tekniska förvaltningen planerar att 
redovisa åtgärderna på tekniska nämndens sammanträde i oktober månad.  
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet anses inte få några miljömässiga konsekvenser för vare sig invånare eller 
kommunens verksamheter.  

Bedömning ur social dimension 

Ärendet anses inte få några sociala konsekvenser för vare sig invånare eller 
kommunens verksamheter.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet anses inte få några direkt ekonomiska konsekvenser för vare sig invånare 
eller kommunens verksamheter.   

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med tekniska nämndens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Bengt Sjöberg (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med förslaget.     

Underlag för beslut 

Tnau § 84/23 

Tekniske chefens tjänsteskrivelse upprättad 2023-08-29 

Tjänsteskrivelse upprättad av verksamhetsutvecklare 2023-08-21  

Granskningsrapport om tredjelandsöverföring – kommunövergripande 

Granskningsrapport om tredjelandsöverföring – tekniska nämnden 

     

 

 

Expedierats till: 
Verksamhetsutvecklare Anders Persson 
Teknisk chef Johan Myhrman  
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Tekniska nämnden 

Tn § 92                                                   Dnr 2023/00247  

Medborgarförslag om en rullstolsgunga på en kommunal 
lekplats, Mariestad 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden anser medborgarförslaget vara besvarat med hänvisning till att en 
rullstolsgunga har beställts till Karlsholmes lekplats som en del av planen att utveckla 
denna lekplats under 2023. Rullstolsgungan kommer att levereras och monteras 
under hösten 2023. Finansiering sker via gatuavdelningens investeringsbudget för 
lekplatser, projekt 2024.     

Bakgrund 

Ett medborgarförslag om att anlägga en rullstolsgunga på en de kommunala 
lekplatserna i Mariestad har inkommit. Kommunfullmäktige har överlämnat ärendet 
till tekniska nämnden för beredning och beslut (Kf § 116/23). 

Gatuavdelningen har haft intentionen att utveckla Karlsholmes lekplats under 2023 
och har tagit in förslag från lekplatsföretag. Som en del av förfrågan har kravet på en 
rullstolsgunga eller rullstolskarusell ingått. Då det i nuläget inte finns pengar för att 
förnya hela lekplatsen så har gatuavdelningen valt att genomföra en del av planen 
genom att köpa in en rullstolsgunga dit. Leverans för rullstols-gungan är vecka 36 
och intentionen är att den ska monteras under hösten 2023. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Rullstolsgungan Saturn från Söve är tillverkad av material med lång hållbarhet som 
kräver minimalt underhåll. Grävarbetena för att få gungan på plats är det som 
kommer att ge upphov till utsläpp men dessa är tillfälliga och oundvikliga och är inte 
större än installationen av andra lekredskap.  

Bedömning ur social dimension 

Rullstolsgungan kommer att medföra bättre möjligheter till lek och samvaro för barn 
med rörelsehinder. Detta i sin tur ger bättre förutsättningar till god hälsa och en ökad 
jämlikhet.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Rullstolsgungan Saturn kostar 90 000 kr. Kostnader om cirka 20 000 kr tillkommer 
för arbetet med montering, grävning samt påfyllnad av sand. Kostnaderna ryms inom 
befintlig budget. Underhållskostnaderna bedöms som små då rullstolsgungan kräver 
minimalt underhåll och har lång hållbarhet. 



 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

Sida 10 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Anläggandet av en rullstolsgunga på Karlsholme bedöms bidra till en hållbar 
ekonomisk utveckling då den medför så positiva sociala effekter. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med tekniska nämndens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Bengt Sjöberg (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Tnau § 88/23 

Tekniske chefens tjänsteskrivelse upprättad 2023-08-29 

Tjänsteskrivelse upprättad av parkingenjör 2023-08-21 

Kf §116/23 

Medborgarförslag om en rullstolsgunga på en kommunal lekplats 

     

 

 

Expedierats till: 
Kommunfullmäktige Mariestad (anmälan) 
Parkingenjör Maria Wallberg 
Gatuavdelningen 
Förslagsställaren 
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Tekniska nämnden 

Tn § 93                                                   Dnr 2023/00248  

Medborgarförslag om att kommunen ska sluta klippa gräset åt 
sjösidan vid Strandvägen, Mariestad 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden avslår medborgarförslaget om att anlägga äng på sjösidan utmed 
Strandvägen med hänvisning till att kommunen ska utvärdera de skötselytor som idag 
sköts som äng innan nya ytor tas i anspråk.    

Bakgrund 

Ett medborgarförslag om att sluta klippa gräset – det vill säga anlägga äng – på 
sjösidan utmed Strandvägen (mellan Strandgården och Brommögatan) har inkommit. 
Kommunfullmäktige i Mariestad har överlämnat ärendet till tekniska förvaltningen 
för beredning och beslut (Kf § 117/23). Marken sköts idag som gräsmatta eller 
slaghacksyta. 

Under 2023 har ett antal områden med gräsmatteäng och ”riktig” äng valts ut och 
anlagts. Dessa ska framöver utvärderas och kostnadsberäknas och därefter kan 
eventuellt nya ytor avsättas som äng. 

Just de ytor som nämns i medborgarförslaget är inte lämpliga som ”riktig” äng då 
marken är lerig och alltför näringsrik. Omställning till gräsmatteäng skulle däremot 
vara möjlig.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Genom att anlägga gräsmatteäng skulle gräset behöva klippas mer sällan och därmed 
skulle utsläpp från maskinerna kunna minskas. Gräsmatteäng gynnar också blommor 
och insekter och ger en ökad biologisk mångfald. 

Bedömning ur social dimension 

Att anlägga äng i stället för gräsmatta eller slaghacksyta får ingen större effekt ur 
social dimension. En del människor skulle tycka om att ha oklippta ytor medan andra 
skulle tycka att det ser skräpigt ut och lockar till sig skadedjur.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det är i nuläget oklart hur mycket det går att spara på att klippa gräset mer sällan och 
en utvärdering behövs för de ytor som nu prövas som äng. Ökad biologisk mångfald 
är svår att värdera men är något som bör eftersträvas. 
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Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med tekniska nämndens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Bengt Sjöberg (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med förslaget.     

Underlag för beslut 

Tnau § 89/23 

Tekniske chefens tjänsteskrivelse upprättad 2023-08-29 

Tjänsteskrivelse upprättad av parkingenjör 2023-08-22 

Kf § 117/23 

Medborgarförslag om att sluta klippa gräset utmed sjösidan vid Strandvägen     

 

 

Expedierats till: 
Kommunfullmäktige Mariestad (anmälan) 
Parkingenjör Maria Wallberg 
Gatuavdelningen 
Förslagsställaren 
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Tekniska nämnden 

Tn § 94                                                   Dnr 2022/00336  

Uppdrag att se över handikappanpassning vid badhuset 
Ekudden, bassäng och utebad, Mariestad 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av informationen och överlämnar den till 
kommunstyrelsens arbetsutskott i Mariestad.    

Bakgrund 

Ett uppdrag om att se över handikappanpassningen vid Ekuddens bassäng och 
strandbad har inkommit från kommunstyrelsens arbetsutskott i augusti 2022 (Ksau 
232/22). Det har påtalats att handikappanpassningen inte är tillräcklig genom att 
rampen vid strandbadet inte är fullt fungerande då det ligger stora stenar på botten 
som gör att det inte går att köra ut rullstolen där.  

Gatuavdelningen har vid flera tillfällen varit ute och tittat på badrampen vid 
badstranden. Vattenståndet har varierat och har vid någon tidpunkt varit så lågt att 
det inte blivit djupare än ett par decimeter längst ut. Med nuvarande reglering är 
vattenståndet bättre och det är tillräckligt djupt för att bada.  

Några stenar på botten utanför rampen har inte kunnat iakttas men tanken är inte att 
man ska lämna rampen och köra rullstolen på botten utan att man ska stanna i 
rullstolen på rampen eller simma ut ifrån den.  

Önskvärt vore att rampen var längre och att den hade minst en plattform/vilplan 
som man kunde vila på. Plattformens läge medger inte att man gör rampen så mycket 
längre och för att förankra plattform/vilplan så skulle den förmodligen bytas ut helt 
då det inte finns kompatibla delar till denna relativt gamla ramp. Läget och 
vattendjupet är svårt att påverka och att byta plats innebär även att man behöver 
anlägga en ny asfalterad gång ner till rampen samt ordna parkeringsplats.  

En hög med vass och annat skräp blockerade länge rampen men denna togs bort 
innan badsäsongen började 2023. Städning kommer nu ske inför varje badsäsong. 
Möjligheten att bada vid strandbadets ramp bedöms vara tillgodosedd. 

Vid bassängen finns det en fungerande lift för den som använder rullstol och inga 
mer åtgärder mer än inplanerad service bedöms behövas där.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet har en oklar miljömässig påverkan beroende på åtgärd.  

Bedömning ur social dimension 

Det är viktigt att tillgodose tillgängligheten så att även personer som använder rullstol 
har goda möjligheter att bada.  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Kostnaden för en ny ramp med ett vilplan bedöms vara cirka 200 000 kronor. Det är 
oklart om det går att förlänga och komplettera befintlig ramp och vad det skulle 
kosta. Det finns i nuläget inga ekonomiska medel till detta.   

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med tekniska nämndens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Bengt Sjöberg (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Tnau § 90/23 

Tekniske chefens tjänsteskrivelse upprättad 2023-08-23 

Tjänsteskrivelse upprättad av parkingenjör 2023-08-22 

Ksau § 232/22 

     

 

 

Expedierats till: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott Mariestad 
Parkingenjör Maria Wallberg 
Gatuavdelningen 
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Tekniska nämnden 

Tn § 95                                                   Dnr 2023/00200  

Medborgarförslag om cykelväg mellan Ullervad och Utby, 
Mariestad 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden beslutar att avslå medborgarförslaget om att anlägga gång- och 
cykelväg mellan Ullervad och Utby med hänvisning till att Mariestads kommun inte 
har rådighet över sträckan då Trafikverket är väghållare utmed hela den föreslagna 
sträckan. Tekniska nämnden beslutar vidare att gatuavdelningen tar upp önskemålet 
med Trafikverket vid det årliga dialogmötet.    

Bakgrund 

En kommuninvånare har inkommit med ett medborgarförslag om att anlägga gång- 
och cykelväg mellan Ullervad och Utby. Kommunfullmäktige i Mariestad har 
överlämnat ärendet till tekniska nämnden för beredning och beslut (Kf § 87/23). 

Medborgarförslaget föreslår att de som arbetspendlar eller ”nöjesåker” med cykel 
skulle känna sig mer trygg med en gång- och cykelväg längs med föreslagen sträcka. 

Trafikverket är väghållare på hela den tänkta sträckningen och gatuavdelningen tar 
upp önskemålet med Trafikverket vid det årliga dialogmötet. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Inget att bedöma ur denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Inget att bedöma ur denna dimension 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Inget att bedöma ur denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med tekniska nämndens beslut. 



 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

Sida 16 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Behandling på sammanträdet 

Nils Farken (S) yrkar på att beslutet kompletteras med ”Tekniska nämnden beslutar 
vidare att gatuavdelningen tar upp önskemålet med Trafikverket vid det årliga 
dialogmötet.” 

Ordförande Bengt Sjöberg (M) tar upp arbetsutskottets förslag samt Farkens (S) 
tilläggsyrkande till beslut och finner att nämnden beslutar i enlighet med förslagen.      

Underlag för beslut 

Tnau § 85/23 

Tekniske chefens tjänsteskrivelse upprättad 2023-08-29 

Tjänsteskrivelse upprättad av gatuchef Simon Ravik 2023-08-18 

Kf § 87/23 

Medborgarförslag om att anlägga gång- och cykelväg mellan Ullervad och Utby.      

 

 

Expedierats till: 
Kommunfullmäktige Mariestad (anmälan) 
Gatuchef Simon Ravik 
Gatuavdelningen 
Förslagsställaren 

  

 



 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

Sida 17 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Tekniska nämnden 

Tn § 96                                                   Dnr 2023/00127  

Medborgarförslag om belysning på vägen förbi Rödjan 
("Gresarundan"), Mariestad 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden beslutar att avslå medborgarförslaget med hänvisning till att 
planering inte är klar för hur väg- och cykelinfrastrukturen ska se ut efter Rödjans 
expandering och det nya bostadsområdet vid Mariestads golfbana. I en framtida 
utveckling kommer önskemålet att bevakas.   

Bakgrund 

En kommuninvånare har lämnat in ett medborgarförslag om att anlägga belysning 
längs vägen förbi Rödjan (Gresarundan) för att den upplevs mörk vid promenader 
och joggingturer på kvällstid. 

Kommunfullmäktige i Mariestad har överlämnat ärendet till tekniska nämnden för 
beredning och beslut (Kf § 59/23). 

Sträckan är idag delvis avstängd fram till 2025-12-31 på grund av utbyggnationen av 
Rödjan. Det planeras också för ett nytt bostadsområde vid golfbanan (Mariestads 
golfklubb). Förvaltning teknik gör bedömningen att avvakta med föreslagna åtgärder 
till dess att planering är klar för hur väg- och cykelinfrastrukturen ska se ut efter 
Rödjans expandering och det nya bostadsområdet vid golfbanan.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Inget att beakta ur denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ljuspunkter där oskyddade trafikanter vistas är trygghetsskapande. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det är osäkert att investera i belysning längs med föreslagen sträcka då planering av 
hur vägen bör se ut i framtiden inte är klar. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med tekniska nämndens beslut. 



 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

Sida 18 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Bengt Sjöberg (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Tnau § 86/23 

Tekniske chefens tjänsteskrivelse upprättad 2023-08-29 

Tjänsteskrivelse upprättad av gatuchef Simon Ravik 2023-08-18 

Medborgarförslag om belysning på vägen förbi Rödjan, Mariestad 

Kf § 59/23     

 

 

Expedierats till: 
Kommunfullmäktige Mariestad (anmälan) 
Gatuchef Simon Ravik 
Gatuavdelningen 
Förslagsställaren 

  

 



 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

Sida 19 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Tekniska nämnden 

Tn § 97                                                   Dnr 2023/00246  

Medborgarförslag om att anlägga en gång- och cykelbana i 
parken mellan Mariagatan ner till parkeringen vid Östra 
Järnvägsgatan, Mariestad 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden beslutar att avslå medborgarförslaget med hänvisning till att 
grönområdet mellan parkeringen vid stadsparken och Östra Järnvägsgatan i 
Mariestad inte är utpekad i kommunens cykelnätsplan och att närliggande gång- och 
cykelvägsalternativ finns utmed Drottninggatan och vidare ned mot Stadsparkens 
parkering.   

Bakgrund 

En kommuninvånare har lämnat in ett medborgarförslag om att anlägga en ny gång- 
och cykelväg i grönområdet mellan parkeringen vid stadsparken och Östra 
Järnvägsgatan. Kommunfullmäktige i Mariestad har överlämnat ärendet till tekniska 
nämnden för beredning och beslut (Kf § 115/23). 

Föreslagen sträckning ingår inte i kommunens cykelnätsplan och gatuavdelningen 
hänvisar i stället till den parallella gång- och cykelvägen utmed Drottninggatan och 
vidare ned mot Stadsparkens parkering. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Anläggandet av ytterligare en gång- och cykelväg i området skulle innebära en ökning 
av andelen hårdgjord yta. 

Bedömning ur social dimension 

Inget att beakta ur denna dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Inget att beakta ur denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med tekniska nämndens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Bengt Sjöberg (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med förslaget.      



 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

Sida 20 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Underlag för beslut 

Tnau § 87/23 

Tekniske chefens tjänsteskrivelse upprättad 2023-08-29 

Tjänsteskrivelse upprättad av gatuchef Simon Ravik 2023-08-18 

Medborgarförslag om att anlägga gång/cykelväg utmed Östra Järnvägsgatan 

Kf § 115/23 

Bild till medborgarförslag 

     

 

 

Expedierats till: 
Kommunfullmäktige Mariestad (anmälan) 
Gatuchef Simon Ravik 
Gatuavdelningen 
Förslagsställaren 

  

 



 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

Sida 21 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Tekniska nämnden 

Tn § 98                                                   Dnr 2023/00001  

Anmälan av delegationsbeslut 2023 
  

Tekniska nämndens beslut 

Tekniska nämnden anser nedanstående delegationsbeslut anmälda och lägger dem till 
handlingarna.   

 

- Tekniska nämnden arbetsutskott protokoll 2023-09-05  
- Beviljade bostadsanpassningsbidrag aug 2023  
- Delegationsbeslut vid avstängning av Komministergatan i o m Skördefest  
- Beviljade bostadsanpassningsbidrag juli 2023  
- Beviljade bostadsanpassningsbidrag juni 2023  
- Delegationsbeslut Genomfartsförbud för tunga fordon på Stockholmsvägen  
- Delegationsbeslut Rödjanvägen avstängd 2023-2025  
- Väghållarbeslut Tn 2023/14 Österlånggatan Esplanaden Karlagatan 

Komministergatan  
     

      

      

      

 

  

 



 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-12 

Sida 22 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Tekniska nämnden 

Tn § 99                                                   Dnr 2023/00003  

Aktuell information 2023 
  

Teknisk chef informerar om: 

- Nuvarande personalläge och nyrekryteringar 
- Åtgärder för budget i balans vad gäller lokalvården.  
- Fastighetsavdelningen har varit äldreomsorgen behjälplig under sommaren vad 

gäller kylaggregat (Mariestad) 
- Specifika händelser under sommaren 2023 i hamnen Mariestad 
- Status gällande specifika hyresavtal Mariestad  
- Status olycksfall som har skett under sommaren 2023 
- Höga flöden i Gullspång (viadukt) 
- Sophantering i Mariestads hamn under sommaren 2023 
- Tekniska i media under sommaren 2023  
- Tekniska förvaltningens arbete inför delårsbokslutet 
- Ledningsgruppens möte på plats i respektive kommun (personalinformation) under 

hösten 
- Grönyteskötsel i Töreboda kommun och förutsättningar för tekniska förvaltningen 

att bedriva skötsel 
- Elstödet inom MTG 

Återkoppling gällande fråga om förskola Gullspångs kommun 

Torbjörn Jansson (C) ställde på tekniska nämndens sammanträde i juni 2023 en fråga till 
teknisk chef om ny förskola i Gullspångs kommun (Lysmasken) och hur arbetet kommer 
att fortgå under sommaren/sensommaren från tekniska förvaltningen. Teknisk chef lämnar 
på dagens sammanträde en återkoppling gällande ärendet.  

Fråga gällande fontänen Nya Torget Mariestad 

Nils Farken (S) ställer fråga gällande fontänen och avsaknad av vatten. Fontänen åtgärdas 
just nu återkopplar teknisk chef.  

Återkoppling om fästhylsa badhuset (uppdrag från kommunfullmäktige i Mariestad) 

Tekniska nämnden fick av kommunfullmäktige i Mariestad ett uppdrag att installera en 
fästhylsa vid badhusets 25-metersbassäng (Kf § 74/23). Teknisk chef återkopplar att 
uppdraget är slutfört.  

----------- 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige Mariestad (anmälan) 
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